
65 درصد اهداف قانون برنامه ششم محقق نشد
دیوان محاسبات: در برنامه ششم توسعه تراز عملیاتی منفی بوده و در نتیجه نتوانستیم به اهداف برنامه ششم برسیم

88498433سرويساقتصادي4

چهارش��نبه26آب��ان1400| 11ربیعالثانی1443|| روزنامهجوان| شماره6350

 ۱۰۰معامله گر غيرمجاز رمز ارز 
درگاه پرداخت دريافت كرده اند

عضو ش�وراي عالي كانون صرافان اظهار داشت: در حالي كه هیچ 
صرافي رسمي حق معامله رمز ارز را ندارد، به بیش از 100 معامله گر 
رمز ارز درگاه پرداخت داده شده اس�ت و مردم مي توانند آنلاین 
از طریق این درگاه ها معام�لات را انجام دهند. نكته بس�یار حائز 
اهمیت این است كه كیف پول بسیاري از افرادي كه رمز ارز معامله 
مي كنند، امن نیست و ممكن است سرمایه خود را از دست بدهند. 
كامران س��لطاني زاده در گفت وگو ب��ا ايلنا درباره واكنش ب��ازار ارز بر 
انتشار خبري در  مورد آزادسازي منابع بلوكه شده اظهار داشت: به هر 
حال مدت زمانی لازم است اين منابع  در  دس��ترس اقتصاد قرار گيرد، 
البته مردم كمتر منتظر اخبار هستند و بر اساس تجربيات خود براي 
سرمايه هايشان تصميم مي گيرند و چنانچه احساس كنند، احتمالي در 
افزايش نرخ ها به وجود خواهد آمد، تصميم خود را اتخاذ و با س��رعت 
عملي مي كنند كه اين تصميمات و تحليل ها قاعدتاً متكي بر تحليل ها 
در رابطه با ميزان نقدينگي، نرخ تورم و واقعيت هاي اقتصادي كش��ور 
هستند. سلطاني زاده با اش��اره به اثرگذاري تورم در بازار ارز گفت: نرخ 
تورم بر اساس شنيده ها در كشور چيزي حدود 40درصد است، يعني 
اگر سال گذش��ته نرخ دلار به طور ميانگين بين 25 تا 27هزار تومان 
بوده است، امسال بر اساس نرخ تورم بايد افزايش متناسب با نرخ تورم 

داشته باشد. 
عضو شوراي عالي كانون صرافان با اشاره به انتظارات مردم از بازار ارز 
در چند ماه گذشته ادامه داد: مردم در چند ماه گذشته منتظر كاهش 
قيمت ارز بودند اما وقتي نرخ ارز كاهش پيدا نكرد، يعني حداقل روي 
نرخ 27هزار توماني ثابت شده و اين عدد را كف قيمت دلار تشخيص 
دادند، بنابراين در اين شرايط مردم ديگر خريدار دلار مي شوند. در بازار 
خودرو، ملك و ساير كالاها هم شاهد همين روند و پروسه بوديم و اين 
آغاز و خروج از صبر احتياط براي خريد مي تواند آغاز و  افزايش حجم 
خريد شود كه زمان مناس��بي براي ورود بازارساز جهت مديريت بازار 

خواهد بود. 
وي تأكيد كرد:  نكته حائز اهميت اين است كه بازارهاي موازي بر هم اثر 
منفي دارند و قطعاً گراني خودرو، ملك، كالاها و نرخ خدمات روي بازار 

ارز اثر مي گذارد يا برعكس. 
سلطاني زاده با اش��اره به وضعيت بازار ارز گفت: برخلاف انتظار و نيت 
منتشركنندگان خبر آزادسازي 3/5ميليارد دلار پول هاي بلوكه شده 
ايران، امروز مردم در بازار خريدار دلار هستند، البته بايد توجه داشته 
باش��يم در يك دوره اي بازار در اختيار بازار بود به اي��ن معنا كه وقتي 
بازاري ها پيش بيني از ريزش قيمت ها داشتند، فروشنده مي شدند اما 

امروز كمتر اين امر تحقق مي يابد كه بايد به دنبال علل آن باشيم. 
سلطاني زاده ادامه داد: در حال حاضر چند ميليون نفر ايراني در خارج 
از ايران زندگي و همچنين سالانه چند صد هزار نفر از ايران براي كار و 
تحصيل مهاجرت مي كنند، بنابراين همين موضوع حجم قابل توجهي 

از ارز را به صورت غيررسمي از كشور خارج مي كند. 
عضو شوراي عالي كانون صرافان افزود: تنها در كمتر از دو سال گذشته 
شاهد خريد حدود 10هزار واحد مسكوني در تركيه از سوي ايراني ها 
بوده ايم كه ميانگين قيمت هر ملك چيزي بين 250 تا 300هزار دلار 
اس��ت، بنابراين فقط در اين بخش مي بينيم كه در كمتر از دو س��ال 
گذشته چه مقدار ارز از كشورمان خارج و وارد بازار املاك تركيه شده 
است. سلطاني زاده در پاسخ به اين س��ؤال كه اين ميزان ارز چگونه از 
كشور خارج مي شود، گفت: بخش��ي از نياز بازار غيررسمي معمولاً از 
مرزهاي كشور قاچاق مي شود اما تمام اين شركت هايي كه در فضاي 
مجازي براي فروش ملك خارجي تبليغ مي كنند، دلالان غيررسمي 
در كشورمان دارند و از سوي ديگر وقتي محدوديت ها را براي صرافان 
رسمي افزايش مي دهند، به صورت ناخودآگاه و ناخواسته اين نياز را به 
سمت فعالان  غيررسمي سوق مي دهند كه هدايت اين ميزان تقاضا به 
سمت فضاهاي غيررسمي خطراتي مانند عدم نظارت، پولشويي و رشد 

حجم تبادلات بين فعالين غيررسمي را دارد. 
وي تأكيد كرد: واقعي تر شدن نرخ ارز براي صادرات و  واردات نيز بسيار 

خوب خواهد بود و بايد نرخ ها به سمت هر چه واقعي تر پيش برود. 
سلطاني زاده با اشاره به افزايش سهم رمز ارزها در معاملات ايراني ها گفت:  در 
حال حاضر هيچ صرافي رسمي حق معاملات رمز ارز را ندارد؛ چراكه هنوز 
اين موضوع قانوني نشده است اما شاهد خروج سرمايه قابل توجهی از كشور 
از طريق معاملات رمز ارز هستيم كه معتقدم مي تواند در اثر بروز مشكل 
براي پلت فرم ها و كيف پول الكترونيكي، اين ام��ر برای هموطنان به يك 
بحران همه گير تبديل شود. وي ادامه داد: در حالي كه هيچ صرافي رسمي 
حق معامله رمز ارز را ندارد به بيش از 100معامله گر رمز ارز درگاه پرداخت 
داده شده است و مردم مي توانند آنلاين از طريق اين درگاه ها معاملات را 
انجام دهند. نكته بسيار حائز اهميت اين اس��ت كه كيف پول بسياري از 
افرادي كه رمز ارز معامله مي كنند، امن نيست و ممكن است سرمايه خود را 
از دست بدهند. سلطاني زاده گفت: هر ايراني با شارژ كيف پول رمز ارز خود 
مي تواند به راحتي در تركيه يا ساير كشورها هر چه مي خواهد خريداري 

كند و اين روند خروج سرمايه از كشور به شدت در حال فراگيري است.

شواهد حاكي از آن اس�ت كه رانندگان ناوگان 
سنگین به دلیل ناآگاهي از نحوه توزیع سیستمي 
تایر، لاستیك مورد نیاز خود را با اختلاف ۷ الي 
۸ میلیون توماني از بازار آزاد خریداري مي كنند. 
چندي پيش ب��ود كه احمد كريم��ي، دبير كانون 
سراس��ري كاميونداران در گفت وگو با رس��انه ها 
از خريد لاس��تيك تاريخ مصرف گذشته از سوي 
كاميون داران خبر داده و گفته بود: به دليل افزايش 
نرخ لاستيك برخي كاميون داران مجبور به خريد 

لاستيك هاي تاريخ مصرف گذشته شده  اند. 

به گفته وي، خريد و فروش لاستيك دست دوم نيز 
به تازگي مرسوم شده اس��ت، به خصوص از سوي 
ناوگان نفتكش كه بايد مرتباً ب��راي حفظ ايمني 
خ��ودرو و محموله آن، لاس��تيك را تعويض كند، 
لاستيك هاي قديمي اين ناوگان معمولاً از سوي 

ناوگان تجاري خريداري مي شود. 
وحيد خراساني، كارشناس صنعت تاير در گفت  و گو 
با تسنيم با اشاره به گراني قيمت تاير ناوگان سنگين 
در بازار تاير گفت: در بازار لاستيك سنگين بعضاً 
مشاهده مي شود فاصله اي قابل توجه ميان قيمت 

لاستيك ايراني با قيمت مصوب و بازار آزاد وجود 
دارد. وي افزود: متأسفانه بس��ياري از رانندگان از 
قيمت رسمي و مصوب تاير اطلاع ندارند و در مورد 
چگونگي خريد تاير از س��امانه كالا وزارت صمت 
نا آگاه هستند، به همين دليل لاستيك را با قيمت 
دو برابر بيش��تر از بازار آزاد خريداري مي كنند، به 
عنوان مثال ي��ك تاير 385 اتوبوس��ي و كاميوني 
در س��امانه به قيمت 8 ميليون و800هزار تومن به 
فروش مي رسد اما در بازار آزاد با قيمت 15 ميليون 

تومان عرضه مي  شود. 

اين كارش��ناس صنعت تاير با بيان مزاياي سامانه 
توزيع سيستمي تاير اظهار داشت: تمامي تاير هاي 
سنگين و نيمه  سنگين با سايز رينگ14 و بالاتر بايد 

از طريق سامانه كالا وزارت صمت توزيع شود. 
خراس��اني در ادامه گف��ت: رانن��دگان مي توانند 
تاير مدنظر خود را با قيمت مصوب از اين س��امانه 
خريداري كنند، البته به اين مبلغ 9درصد ماليات 
بر ارزش افزوده و حد اكثر 2 درصد كرايه حمل اضافه 
مي شود كه در مقايس��ه با قيمت  لاستيك در بازار 

آزاد كاملًا به صرفه است.

سود 7 ميليوني دلالان بابت فروش هر لاستيك
  خبر

 حس�ابرس كل برنامه ریزی و توس�عه دیوان 
محاس�بات كش�ور با تأكید براینك�ه گاهی 
برنامه های بلندمدت توسعه ای  آرمانی است، 
نه عملیاتی  و نتوانستیم به اهداف برنامه ششم 
توسعه برسیم، معتقد است ۶۵ درصد احكام 
قانون برنامه شش�م محقق نش�د .از ابتدای 
اجرای برنامه ششم توس�عه تاكنون)139۶-
1400(، 3۵ درص�د از اه�داف به ط�ور كامل 
محقق شد، 33 درصد فاقد عملكرد و 14درصد 
بی�ن ۵0 ت�ا ۷۵ درص�د عملكرد داش�ته اند.

حدود يك س��ال از مهلت قانونی برنامه شش��م 
توس��عه باقی مانده و زمان آن رسيده كه ميزان 
تحقق اهداف مورد بررس��ی و اس��يب شناسی 
قرار گيرد .حدود 60 سال است كه در ايران برای 
پيش��رفت برنامه ريزی می كنيم و پيشرفتی كه 
بايد حاصل نمی شود و اين نش��ان می دهد بايد 
روش خود را عوض كنيم. برنامه های توسعه فعلی 
شامل دستورات و فرمان هايی است كه معمولاً 
كمتر قابليت اجرا می يابند. برنامه بايد شناخت 
دقيقی از وضعيت گذش��ته، حال و آينده بدهد. 
بايد بدانيم در چه وضعيتی ق��رار داريم و به چه 
سمتی حركت می كنيم. ولی ما معمولاً اين طور 

عمل نمی كنيم.

بهمن آرمان، اقتصاد دان و استاد دانشگاه معتقد 
اس��ت : جز در دوره س��ازندگی ك��ه برنامه های 
پنج ساله به بخش��ی از اهداف كمی خود دست 
يافتند، در س��اير دولت ها توفيقی حاصل نشد. 
اگر زيرساخت های واقعی در بخش های صنعت، 
كشاورزی و خدمات فراهم شود، كشور در مسير 
توس��عه قرار می گيرد. در اين ص��ورت نيازی به 
صرف زمان و هزينه برای تنظيم برنامه هايی كه 
با واقعيت های كنونی كش��ور در سطح داخلی و 

بين المللی فاصله دارند، نيست.
حس��ابرس كل برنامه ري��زی و توس��عه ديوان 
محاسبات كشور درخصوص  ميزان تحقق اهداف 
برنامه ششم توس��عه معتقد است: گاهی اهداف 
آرمانی است و فقط مشكل در اجرا يا قانون گذاری 
نيس��ت.حجت الله هادی پور در نشست بررسی 
اجرای بودجه در طول برنامه ششم توسعه كه در 
خبرگزاری تسنيم برگزار شد، اظهارداشت: سال 
گذشته ديوان محاس��بات در بحث برنامه ششم 
توسعه اهداف را بررسی كرد. در اين برنامه 421 
بند و تبصره داش��تيم كه حدود 300 بند از آنها 
مهم هس��تند. 35 درصد از اهداف به طور كامل 
محقق شد، 33 درصد فاقد عملكرد و 14 درصد 
بين 50 تا 75 درصد عملكرد داشتند. در واقع 65 

درصد از برنامه تحقق نيافته است.
وی گفت: برنامه شش��م يك برنامه ميان مدت 
اس��ت، وقتی می گوييم اين برنامه اجرا نش��ده 
بايد آن را در برنامه يك س��اله كه بودجه است، 
بررس��ی كنيم. در بحث اجرايی كردن قوانين، 
59درصد آيين نامه های برنامه شش��م تصويب 
ش��ده اس��ت اما ديگر آيين نامه ها نهايی نشده 
است. از 58درصد احكام بودجه 55 درصد آنها 

عملكرد نداشته است. 
به گفته هادی پ��ور، مجلس ما ام��روز به دنبال 
رفع مش��كلات اس��ت. دلايل برخی از اين عدم 
تحقق ها مشخص شده است. ضريب جينی كه 
در برنامه ششم داشته ايم 39 صدم درصد بوده 

كه متاسفانه افزايش يافته است.
    نقش صندوق توسعه ملی كاهش یافت

وی ادامه داد: نقش صندوق توسعه ملی كه قرار 
بود افزايش يابد كاهش يافته است. تراز عملياتی 
ما منفی بوده اس��ت و در درآمدهای مالياتی نيز 
كاستی وجود دارد، فقط در سال 90 يا 91 تحقق 
101 درصدی داش��تيم. در نتيجه نتوانستيم به 
اهداف برنامه شش��م برس��يم اما هركدام از اين 

موارد نياز به بررسی دارد. 
هادی پور در خصوص  اجرای احكام برنامه ششم 

توسعه گفت: در فرآيند تغيير، سه گام تغيير در 
دانش، نگرش و رفتار را داريم. تغيير در دانش رخ 
داد اما در بحث نگرش دولت متوقف شد. ضمن 
اينكه اقدامات عملی نيز در اين زمينه رخ نداد. در 
نتيجه سياستمداران كشور اول بايد به اين مسئله 
معتقد باش��ند و هدف آن حل مش��كلات مردم 
باش��د. در صورتی كه اين اتفاق رخ دهد اعتماد 
مردم جذب می شود. مسئولان نيز بايد پاسخگو 

باشند و برنامه هايی ارائه شود كه اجرايی باشد.
حس��ابرس كل برنامه ري��زی و توس��عه ديوان 
محاسبات كشور در پاسخ به سؤالی در باره عدم 
دلايل هماهنگ��ی برنامه های توس��عه و بودجه 
سنواتی گفت: ديوان محاسبات براساس وظيفه 
خود كانون توجه را بر حسابرسی مالی می گذارد. 
ديوان در ح��ال حاضر در ب��ازه دو ماهه گزارش 
بودجه را ارائ��ه می كند و قصد آن پاس��خگويی 

بيشتر است.
    حس�ینی: 40 درصد از آیی�ن نامه های 

احكام بودجه در دولت  تصویب نمی شود
همچنين مشاور رئيس كميسيون برنامه و بودجه 
كه در اين نشست س��خن می گفت، در پاسخ به 
اين سوال كه آيا بودجه فعلی كشش تحقق اين 
ميزان هدف گذاری و حكم را در خود دارد يا خير ، 
و اينكه عملكرد دولت در ارائه لايحه بودجه چطور 
بوده اس��ت، گفت: علت اينكه ما كمتر به اهداف 
می رسيم بخاطر اين است كه ما برای مثال حكمی 
را می آوريم، اما اعتب��ار لازم برای اجرای حكم را 
در بودجه سنواتی در نظر نگرفته ايم. اينجاست 
كه اگر لايحه بودجه ای را می فرستيم بايد اعتبار 

لازم آن را مدنظر داشته باشيم.
محمد حسينی افزود : در طول اين سه، چهارسال 
ما هميش��ه انحراف نس��بت به قانون بودجه را 
داش��تيم، بعضی جاه��ا به صراح��ت موضوع را 
اعلام می كنيم، مثلًا مجلس به آن رأی می دهد. 
لذا در ارزيابی قانون برنامه شش��م كه از وظايف 
اصلی سازمان برنامه وبودجه است كه تا به حال 
ارائه نش��ده، بايد به اين موارد دقت ش��ود اما ما 
عملًا می بينيم فاصله ای بين بودجه س��نواتی و 
وضعيتی كه امروز شاهد آن هستيم وجود دارد، 
تا پايان برنامه ششم تعداد بيشتر 40،30 درصد 
از اين آيين نامه ها كه در بودجه آمده بود تا الان  

تصويب نشده است .
حس��ينی گفت: خيلی از احكام برنامه بودجه ما 
متوقف ش��د آن هم به دلي��ل رايزنی هايی كه با 
دستگاه های مختلف از جمله ستاد كرونا انجام 
ش��د. اگر دولت می خواهد قانون��ی را اجرا نكند 
بايد لايحه اصلاحی بياورد كه مجلس دوباره آن 
را بررسی كند و ما ش��اهد اين نباشيم كه دولت 

خودش اين كار را كنار بگذارد.

 ماليات خانه هاي لوكس
بالاخره ابلاغ شد

پ�س از امتناع دول�ت روحاني ب�راي تصویب دریاف�ت مالیات از 
خانه ه�اي لوكس در س�ال های 99 و 1400، دولت س�یزدهم آن را 
تصویب كرد و با 40روز وقفه از س�وي س�ازمان مالیاتي ابلاغ شد. 
به گزارش فارس، آيين نامه دريافت مالي��ات از خانه ها و باغ ويلاهاي 
لوكس بع��د از 40روز وقفه )از زمان تصويب هيئت وزيران( از س��وي 
مسئولان سازمان مالياتي براي اجرا به ادارات مالياتي ابلاغ شد. با وجود 
گذشت هفت ماه از سال، دولت دوازدهم به دلايل نامعلومي از تصويب 
ضوابط اجرايي بند خ تبصره 6 قانون بودجه س��ال1400 امتناع كرد 
اما دولت سيزدهم در 14مهرماه آن را تصويب كرد. خانه هاي بالاتر از 

10ميليارد تومان مشمول اين قانون مي شوند. 
........................................................................................................................

كاهش قيمت بليت هواپيما از اول آذر 
رئی�س س�ازمان هواپیمای�ي كش�وري از مصوبه ش�وراي عالي 
هواپیمایي كش�وري براي كاهش قیمت بلیت هواپیما همزمان با 
رفع محدودیت ۶0درص�دي پذیرش مس�افر از اول آذر خبر داد. 
به گزارش تسنيم، محمد محمدي بخش اظهار كرد: با توجه به تصميم 
اتخاذ شده در شوراي عالي هواپيمايي و موضوعاتي نظير رفع محدوديت 
60درصدي ظرفيت پذيرش پرواز و افزايش ظرفيت پروازها و با توجه 
به اس��تدلال هاي مطرح شده توس��ط س��ازمان هواپيمايي كشوري، 
نماينده شركت هاي هواپيمايي و ساير اعضاي شورا، توافق بر اين شد 
كه از اول آذر نرخ بليت هواپيما به ميزاني كه متعاقباً اعلام خواهد شد، 

كاهش يابد. 
........................................................................................................................

 ايران بالاترين يارانه انرژي را 
به پولدارها مي دهد!

رئیس كمیس�یون انرژي و محیط زیس�ت ات�اق بازرگاني تهران 
مي گوی�د، برآورده�اي جهان�ي حاكي از آن اس�ت ك�ه بالاترین 
میزان یارانه انرژي پرداختي در س�ال ۲0۲0 به ای�ران تعلق دارد. 
به گزارش ايسنا، رضا پديدار در نشست هيئت نمايندگان اتاق بازرگاني 
تهران اظهار ك��رد: در ايران بخ��ش مهمي از يارانه ان��رژي به صورت 
غيرنقدي پرداخت مي شود كه اين موضوع در سال هاي گذشته بارها 
با انتقاد كارشناس��ان مواجه بوده است. متأس��فانه اين يارانه به دست 
نيازمندان واقعي نمي رس��د و ثروتمندان بيشترين اس��تفاده را از آن 

مي برند. 
وي افزود: با اجراي طرح هدفمندي يارانه ها از حدود 11س��ال پيش 
يارانه نقدي در اختيار مردم قرار گرفته است اما همچنان بخش بسيار 
مهمي از نظام پرداخت يارانه ها در ايران به شكل غيرنقدي برنامه ريزي 

شده است. 
رئيس كميسيون انرژي و محيط زيس��ت اتاق بازرگاني تهران با اشاره 
به س��هم بالاي يارانه هاي پنه��ان در حوزه انرژي ايران تش��ريح كرد: 
ايران در حوزه هايي مانند نف��ت، گاز، آب و برق حدود 30ميليارد دلار 
يارانه پرداخت كرده كه بالاتر از عملكرد كش��ورهايي مانند عربستان 
سعودي و چين است، البته در يك فرآيند 10ساله ايران در رتبه هفتم 

پرداخت كنندگان بالاترين يارانه قرار مي گيرد. 
پديدار ادامه داد: در شهريور ماه سال جاري يارانه انرژي ايران به عدد 
بسيار بالايي رسيد كه اين عدد مورد تأييد سازمان برنامه و بودجه قرار 
گرفت اما همچنان حتي بر سر نحوه محاس��به اين يارانه انرژي نيز در 

ايران اختلاف نظرهايي وجود دارد. 
وي با اشاره به مش��كل مهم پرداخت غيرنقدي يارانه انرژي گفت: اين 
يارانه باعث مي ش��ود قيمت گاز، برق و بنزين پايين ت��ر از نرخ واقعي 
باش��د. اين رقم در طولاني مدت به ضرر اقتصاد تمام مي ش��ود و البته 
با توجه به نحوه پرداخت آن اقشار ثروتمند اس��تفاده بيشتري از اين 

يارانه مي برند. 
........................................................................................................................

بورس نزولي ماند
ش�اخص كل ب�ورس اوراق به�ادار ته�ران در ی�ك رون�د 
كام�لًا ریزش�ي ب�ا كاه�ش ۷ه�زارو۷1۶ واح�دی همراه ش�د. 
بورس اوراق بهادار تهران ديروز هم روند رو به ريزش را در پيش گرفت و 
شاخص كل با كاهش 7هزارو716واحدی به رقم يك ميليون و 408 هزار 
و 582 واحد رسيد. همچنين ش��اخص كل با معيار هموزن با كاهش 
929واحد به رقم 383 هزار و 945 واحد رس��يد. ارزش بازار در بورس 

تهران به بيش از 5 ميليون و 628 هزار ميليارد تومان شده است. 
ديروز همه شاخص ها بورس قرمز بودند، اما ميزان كاهش شاخص ها زير 
يك درصد ثبت شد است، به گونه اي كه شاخص كل و شاخص قيمت 
با معيار وزني- ارزش��ي 0/54درصد كاهش يافتند و اين دو شاخص با 

معيار هموزن 0/24درصد افت كردند. 
در فراب��ورس ايران نيز ش��اخص كل با عقب نش��يني 34واحد به رقم 

20 هزار و 252 واحد رسيد.

  گزارش   یک

  آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله اى
ــرايط ذيل بصورت برگزارى مناقصة عمومي دو مرحله اى از طريق سامانه  شركت مجتمع گاز پارس جنوبي در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با ش

تداركات الكترونيكى دولت (سامانه ستاد) تامين نمايد:

2000093498000234شماره فراخوان در سامانه ستاد ايران

تقاضاى-HZH  9740497   مناقصه شماره 00/030شماره مناقصه و تقاضا

ساخت داخل پمپ گريز از مركزموضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستى

970,000,000  ريالمبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار

تضمين شركت در فرايند ارجاع كار بصورت يكي از تضامين قابل قبول وفق نوع تضمين شركت درفرايند ارجاع كار
آيين نامه تضمين شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هيات 

وزيران مي باشد.

19,400,000,000 ريالمبلغ برآوردي مناقصه

ــامانه ستاد آخرين مهلت دريافت اسناد ارزيابي كيفي در سامانه ستاد 10 روز پس از درج نوبت دوم آگهى در صفحه اعلان عمومى س
ايران مى باشد.

ــتندات ارزيابي كيفي (رزومه) در سامانه  آخرين مهلت بارگذاري و  ارسال مس
ستاد

ظرف مدت دو هفته پس از انقضاى مهلت دريافت اسناد مى باشد.

پس از ارزيابى كيفى مناقصه گران، مستندات دريافت پيشنهاد فنى و مالى آخرين مهلت بارگزارى پيشنهادات فنى/ مالى در سامانه ستاد
بهمراه برنامه زمانى از طريق سامانه ستاد ارسال مى گردد.

ــركت مجتمع گاز پارس جنوبى- آدرس مناقصه گزار ــتان عسلويه- ش استان بوشهر- شهرس
ــتاد-طبقه دوم -مديريت بازرگانى-تداركات  ــاختمان ادارى مركزى س س

كالا- خودكفايى  اتاق 231
WWW.SETADIRAN. :ــامانه ستاد) به نشانى بديهى است كليه فرآيند برگزارى مناقصه الكترونيكى از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكى دولت (س

IR انجام مى پذيرد وبه پيشنهاد هاى خارج از سامانه ستاد هيچگونه ترتيب اثرى داده نخواهد شد و مناقصه گران بايستى نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دريافت 
گواهى امضاء الكترونيكى اقدام نمايند.

ــماره تلفن هاى (2269)07731312271 تماس حاصل  ــايت WWW.SPGC.IR مراجعه و يا با ش مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر به س
فرمايند. 

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي
شناسه آگهى 1224049


